
تيم مل��ي فوتبال 
دنيا حيدري
   گزارش

ايران كه به واسطه 
ناكامي ه��اي بجا 
مانده از ويلموتس بلژيكي به شكل معجزه آسايی به 
عنوان صدرنشين گروه C از مرحله مقدماتي آسيا 
صعود كرد، با درخش��ش يوزهاي ايراني در ادامه 
مسير موفقيت آميزي كه در پيش گرفته بود، دو 
بازي نخس��ت مرحله سوم گروهي آس��يا را نيز با 
پيروزي پشت س��ر گذاشت و به واس��طه دو برد 
قدرتمند برابر سوريه و عراق بالاتر از كره جنوبي، 
يكي از مدعيان گروه A در صدر جدول قرار گرفت. 
جايگاهي كه مصاف پنج شنبه در زعبيل دوبي برابر 

امارات بهترين فرصت براي تثبيت آن است. 
    

شاگردان اسكوچيچ در حالي پنج شنبه در سومين 
ديدار دور نهايي انتخابي جام جهاني 2022 در دوبي 
به مصاف امارات مي روند كه سايت كنفدراسيون 
فوتبال آس��يا قبل از رويارويي از اي��ران به عنوان 
تأثيرگذارترين تيم آس��يا در انتخابي جام جهاني 
نام برد: »پس از گذشت دو هفته، دو ابرقدرت قاره، 
يعني ايران و كره جنوبي توانستند اقتدار خود را 
در گروه A نشان دهند. ايران با كسب دو پيروزي 
مقابل سوريه و عراق، بدون شك تأثيرگذارترين تيم 
انتخابي جام جهاني در قاره آسيا بوده است. عليرضا 
جهانبخش پس از بازگشت به فوتبال هلند، دوباره 
جادوي خود را نش��ان داد و با زدن تنها گل ايران 
مقابل سوريه، گل نخست تيمش را در برتري 3 بر 

صفر مقابل عراق به ثمر رساند. تيم ملي فوتبال ايران 
در حالي براي مصاف با امارات راهي دوبي شده كه 
بعد از اين ديدار نيز به مصاف كره جنوبي مي رود و 
كسب شش امتياز اين دو بازي باعث مي شود ايران 
براي كسب دو رتبه نخست جدول، شرايط بسيار 

خوبي را در پايان هفته چهارم تجربه كند.«
    

روي كاغ��ذ امارات حريف دس��ت و پاگي��ري براي 
شاگردان اسكوچيچ كه با شش امتياز صدر جدول 
را از آن خود كرده اند، نيست. تيمي كه چهار گل در 
دو بازي قبلي به ثمر رسانده، اما دروازه خود را بسته 
نگه داشته است. حال آنكه امارات بعد از تساوي در 
نخستين بازي برابر لبنان با سوريه نيز در گام دوم، 
يك – يك كرد و با كس��ب دو امتياز و تنها يك گل 
 زده بعد از اي��ران و كره جنوبي در رده س��وم جدول 
گروه A جا خوش كرده است و حالا بعد از كسب دو 
تساوي برابر حريفان نه چندان دست و پاگيري چون 
لبنان و سوريه بايد مقابل صدرنشين و مدعي گروه 
به ميدان بروند. مصافي كه عبدالله وبران، كارشناس 
اماراتي نااميدانه در خصوص آن سخن مي گويد: »بايد 
بپذيريم كه تيم ملي كنوني ما جزو شش تيم برتر آسيا 
نيس��ت و در گروه ما، ايران و كره جنوبي قدرت اول 
هستند و شانس بيشتري نسبت به بقيه براي صعود 
دارند. در حالي كه امارات كنوني شانسي براي صعود 
ندارد و مارويك نيز به عنوان مربي نمي تواند معجزه 
كند، چراكه پتانسيل فوتبال ما در حال حاضر ضعيف 
است و اين را تساوي برابر لبنان و سوريه ثابت كرد.« 

    
كار ايران اما برخلاف تصور برابر امارات چندان هم 
ساده نيست، خصوصاً كه بسياري با از پيش بازنده 
خواندن امارات بر اين باورند كه اسكوچيچ بايد تمام 
تمركزش روي بازي با كره جنوبي باشد. حال آنكه 
اين نگاه كاملاً اشتباه است و دست كم گرفتن حريف 
مي خواهد هر تيمي باشد كاري بس اشتباه است كه 
مي تواند نتايج ناگواري را به دنبال داش��ته باشد، 
خصوصاً كه اماراتي ها در اين بازي از امتياز ميزباني 
نيز برخوردارند و بي شك در پي آن هستند كه با 
استفاده از اين پوئن مثبت برابر مدعي گروه خودي 
نشان دهند و دلخوش كردن به اينكه كارشناسان 
اماراتي بازي ب��ا ايران را س��خت ترين مصاف اين 
مرحله مي خوانند يا نااميدانه در خصوص اين ديدار 
سخن مي گويند، مي تواند كار را در مستطيل سبز 
به جاهاي باريك بكشاند و كسب سه امتياز ديدار 

سوم را با چالش مواجه كند. 
    

 بازي با امارات هر اندازه هم كه به س��ختي چالش 
مصاف با كره نباش��د، اما يك��ي از بازي هاي حائز 
اهميت براي ايران اس��ت كه مي توان��د قبل از هر 
چيزي جايگاه اين تيم در ص��در جدول را تثبيت 
كند. اما نكته جالب توجه در خصوص مصاف ايران 
و امارات اين اس��ت كه هيچ يك از بازيكنان حال 
حاضر تيم ملي فوتبال ايران سابقه گلزني به امارات 
را ندارند و در صورت گلزني به اين تيم براي اولين 
بار نام ش��ان در تاريخ گلزنان فوتبال ايران مقابل 

امارات به ثبت مي رسد و با توجه به اينكه اسكوچيچ 
بهترين ها را براي اين دو ديدار )امارات و كره( دعوت 
كرده، بازيكنان زيادي به خصوص از بين لژيونرهاي 
دعوت شده به تيم ملي شانس گلزني به امارات را 
دارند. نفراتي كه هر كدام به تنهايي وزنه سنگيني 
براي تيم اسكوچيچ در راه كسب سومين پيروزي 
پياپي و خط و نشان كشيدن براي كره جنوبي به 
حساب می آيند، خصوصاً كه احسان حاج صفي و 
سيدمجيد حسيني، غايبان اردوي قبلي نيز با پايان 
دوران مصدوميت خود به جمع ياران اسكوچيچ 
اضافه شده اند. البته پورعلي گنجي و عارف غلامي 
همچنان غايبان ب��زرگ تيم ملي فوتب��ال ايران 
هستند كه همچنان نمي توان زماني براي حضور 
آنها در اردوهاي تيم ملي و پايان مصدوميت شان در 
نظر گرفت، اما اسكوچيچ آنقدر گزينه دارد كه غيبت 

اين دو مدافع دغدغه ذهني برايش ايجاد نكند. 
اصلي ترين دغدغه سرمربي تيم ملي فوتبال ايران 
براي مصاف ب��ا امارات مي توان��د دوري بازيكنان 
دعوت شده از ليگ برتر از ش��رايط مسابقه باشد. 
اگرچه لژيونرها به دليل شروع رقابت هاي فوتبال 
در اروپا و كشورهاي حاشيه خليج فارس در شرايط 
مسابقه قرار دارند، اما عدم برگزاري ليگ برتر مانع از 
حضور بازيكنان ليگ برتري در شرايط مسابقه شده 
و علاوه بر آن تيم زمان زيادي براي هماهنگي با هم 
نداشته و با اين شرايط بايد طي چهار، پنج روز آينده 
خود را مهياي مصاف با امارات در دوبي كند، آن هم 

براي كسب سومين پيروزي.

8849843213سرويس ورزشي |  1443 صف��ر   27  |  1400 مه��ر   12 | روزنامه جوان |  شماره 6317دوش��نبه 

شيوا نوروزي

فريدون حسن

كمك داور ويدئويي به استاديوم آزادي رسيد
VAR  ايران – كره زير نظر

سرانجام پس از كش و قوس هاي فراوان پاي سيستم كمك داور ويدئويي 
رسماً به فوتبال ايران باز شد. فدراسيون فوتبال كه تلاش مي كرد موانع 
ورود VAR را مرتفع كند، بالاخره توانس��ت اين تكنولوژي را به تهران 
برس��اند. چهارمين ديدار تيم ملي در چارچوب رقابت هاي انتخابي جام 
جهاني هفته آينده مقابل كره جنوبي برگزار مي شود. قرار است با تجهيز 
 VAR ورزشگاه آزادي به سيستم كمك داور ويدئويي اين بازي با استفاده از
انجام شود. در چند سال گذشته مسئولان فدراسيون بحث تحريم ها را مانع 
بزرگ ورود اين تكنولوژي به مستطيل سبز كشورمان عنوان مي كردند، اما 
از زماني كه كنفدراسيون فوتبال آسيا داشتن VAR را يكي از فاكتورهاي 
ميزباني در انتخابي جام جهان��ي اعلام كرد، مديران فعلي فدراس��يون 

رايزني هاي زيادي براي تجهيز ورزشگاه آزادي انجام دادند. 
    

چند سالي مي شود كه همه كشورها از تكنولوژي كمك داور ويدئويي استفاده 
مي كنند، به همين خاطر  ای اف س��ی نيز به برگزاري ديدارهاي آس��يايي 
تحت نظارت VAR تأكيد دارد. فدراسيون ايران هم براي آنكه حق ميزباني 
كشورمان در انتخابي پايمال نشود تمام تلاشش را به كار گرفت تا هر طور شده 
در مصاف با كره جنوبي كه سه شنبه هفته آينده برگزار می شود، اين تكنولوژي 
در آزادي به كمك داوران استراليايي بازي بيايد. رئيس فدراسيون فوتبال اين 
خبر را تأييد كرده است. شهاب الدين عزيزي خادم با اشاره به اين موضوع گفت: 
»مديران شركت مربوطه براي برنامه ريزي وارد ايران شده اند. مديران شركت 
مربوطه 12 روز در ايران حضور خواهند داش��ت. ما براي چهار بازي توافق 
كرديم. به سازمان ليگ هم دستور صادر شده كه ليست ورزشگاه ها را اعلام 
كند. اين اقدامي تاريخي براي فوتبال ملي، باشگاهي و جامعه داوري است. 
ان شاءالله در آينده اي خيلي نزديك در حوزه باشگاهي، سيستم كمك داور 

ويدئو اجرا شود، ولي فعلاً اقدامات اوليه براي بازي با كره است.«
    

حسن كامراني فر از آماده بودن همه شرايط براي ميزباني بازي با كره جنوبي 
خبر داد. سرپرست دبيركلي فدراسيون با اشاره به تسهيل مسير رسيدن به 
VAR اظهار داشت: »يك سيستم كامل VAR به ورزشگاه آزادي مي آيد. 
به ای اف سی اعلام كرديم كه آمادگي اجراي VAR را به صورت آفلاين يا 
آنلاين داريم. ما تمام شرايط ميزباني را آماده كرده ايم. اگر استاديوم آزادي 
تجهيز شود، مسير رسيدن به اين سيستم در ليگ برتر هم تسهيل مي شود. 
تمام تلاش ما بر اين است كه در كنار استفاده از VAR در چهار انتخابي جام 
جهاني، اين سيستم را در ليگ برتر هم داشته باشيم. به هر حال براي سال 
اول امكان دارد نتوانيم همه 2۴0 بازي ليگ را با VAR برگزار كنيم و تعداد 
خاصي مسابقه را به فيفا اعلام مي كنيم. در حال گذر از مرحله اول هستيم و 
به مرور به مرحله دوم مي رسيم. 20 تا 30 داور مدرك استفاده از VAR را 
مي گيرند و در اتاق VAR مي نشينند. اين روند سه ماه طول مي كشد.  اي 
كاش در گذشته قدم هايي برداشته مي شد. با اين مسيري كه فدراسيون در 
پيش گرفته و تيم خوبي كه اين برنامه را پيش مي برد، اميدوارم به زودي به 

استفاده از اين سيستم در ليگ برتر برسيم.«
كامراني فر در خصوص تعداد ورزش��گاه هايي كه از اين سيستم بهره مند 
خواهند شد، گفت: »تا زماني كه پروسه VAR را با فيفا پيش نبريم، اجازه 
استفاده از اين سيس��تم را نداريم. اگر يك بازي را با VAR برگزار كنيم، 
فدراسيون فوتبال تحريم مي شود. بايد تمام شرايط و مقدمات را فراهم كنيم. 
VAR نيازمند آيين نامه است. ما آيين نامه نداريم و بايد بيشتر در اين باره 
صحبت كنيم و اطلاعات بيشتري به مردم بدهيم. ضمن اينكه تعداد داوراني 
كه در كلاس هاي ای اف سی شركت مي كنند خيلي كم است. بايد داوراني را 
براي VAR انتخاب كنيم كه كمتر در زمين بازي باشند. نمي توانيم داوران 

درجه يك را به VAR بفرستيم، چون به اين  نفرات نياز داريم.«
    

سرپرست كميته داوران فدراسيون فوتبال نيز ابراز اميدواري كرد با ورود 
كمك داور ويدئويي به فوتبال ايران بخشي از مشكلات حل شود. با اينكه 
هنوز راه درازي ت��ا برگزاري بازي هاي ليگ ب��ا VAR داريم، اما ديدار 
ايران – كره جنوبي آغازگر اين راه است. خداداد افشاريان كه در كلاس 
دانش افزايي داوران حضور داشت در اين خصوص گفت: »خداراشكر همه 
مراحل آمدن VAR تكميل است و صاحبان شركت ها به ايران می آيند 
و اگر اتفاق خاصي نيفت��د بازي با كره از كمك داور ويدئويي اس��تفاده 
مي كنيم. قرار بر اين است كه بعضي از ورزشگاه ها را به اين سيستم مجهز 

كنيم و شايد در اواخر ليگ اين سيستم به ما ملحق شود.«

ايران – امارات بهترين فرصت براي تثبيت صدرنشيني

اسكوچيچ در انديشه هت تريك

 قهرماني رستمي 
صحنه ماندگار پارالمپيك توكيو

وزنه برداري پارالمپيك توكيو يك غايب ويژه داشت و آن هم كسي نبود جز 
سيامند رحمان، با وجود اين بروبچه هاي پاراوزنه برداري ايران نگذاشتند جاي 
خالي سيامند احساس ش��ود و با مدال آوري هاي خود سبب افتخار شدند. 
روح الله رستمی، قهرمان وزنه برداري كشورمان يكي از ستارگان درخشان 
ايران در توكيو بود كه حالا لحظه قهرماني او به عنوان يكي از پنج لحظه برتر 
پارالمپيك توكيو شناخته شده است. كميته بين المللي پارالمپيك اقدام 
به رأي گيري براي معرفي لحظه هاي برتر رش��ته وزنه برداري در بازي هاي 
پارالمپيك 2020 توكيو كرد. در مطلب منتش��ر شده از سوي اين كميته 
درباره رستمي آمده است: »روح الله رستمي طلاي پارالمپيك توكيو را به 
ليست طولاني موفقيت هاي بين المللي خود در سال هاي اخير اضافه كرد. 
او قهرمان بازي هاي پاراآسيايي 2018 جاكارتا و قهرمان جهان در مسابقات 
2019 نورسلطان است. اين ورزشكار 32 ساله اولين طلاي پارالمپيك خود را 

9 سال پس از كسب مدال نقره در پارالمپيك 2012 لندن به دست آورد.«

درگذشت پيشكسوت بسكتبال بانوان 
پيشكسوت بسكتبال بانوان ايران به دليل ابتلا به ويروس كرونا درگذشت. 
مهين كوره چيان يكي از مهم ترين چهره هاي تاريخ بسكتبال زنان ايران 
بر اثر ابتلا به ويروس كرونا دار فان��ي را وداع گفت. كوره چيان عضو تيم 
ملي بسكتبال بانوان ايران در دهه 50 بود. وي با تيم ملي براي اولين بار 

در تاريخ به مقام چهارم آسيا دست يافت. 

زمان باقيمانده تا آسيايي مهم است
نجمه سازنچيان، ملي پوش شمشيربازي سابر زنان گفت: »11 ماه باقيمانده 
تا بازي هاي آسيايي خيلي مهم است و از فدراسيون فقط اين درخواست را 
دارم كه اردوهاي تيم ملي مستمر باشد. اردو را خيلي قوي شروع كرديم و 
مربيان هم تمام تلاش خود را مي كنند و شرايط خوب است. اميدوارم اين 
اردوها مستمر باش��د، چون تنها چيزي كه به ما كمك مي كند اين است 
كه زير نظر مربيان تمرين كنيم. بازي هاي آسيايي خيلي براي من و بقيه 
اعضاي تيم مهم است. در بازي هاي آسيايي جاكارتا به نوعي ناكام برگشتيم 
و با اينكه بد بازي نكرديم اما در مرحله يك چهارم نهايي مقابل كره جنوبي كه 
تيم قدرتمندي است شكست خورديم كه فكر مي كنم اين مسئله انگيزه ما 

را بيشتر كرد تا از بازي هاي آسيايي 2022 دست پر برگرديم.«

تاريخ سازي دختر پينگ پنگ ايران
مليكا كرمي براي اولين بار در تاريخ تني��س روي ميز زنان ايران به جمع 
1۶بازيكن برتر آس��يا راه پيدا كرد. در ادام��ه رقابت هاي تنيس روي ميز 
قهرماني آسيا كه به ميزباني قطر در حال برگزاري است، ديروز رقابت هاي 
بخش انفرادي بانوان دنبال ش��د كه مليكا كرمي با برتري مقابل نماينده 
سريلانكا به جمع 1۶ بازيكن برتر آسيا راه پيدا كرد و تاريخ ساز شد. ساير 

نمايندگان كشورمان از گردونه رقابت ها حذف شدند.

شب تلخی كه جاي گل اخراج داشت

واكسن نزدن مثل رانندگي در حالت مستي است
در حالي ك��ه كرونا همچن��ان در سراس��ر دنيا قربان��ي مي گيرد و       خبر
خانواده هاي بسياري را داغدار كرده، گزارش رسانه هاي جزيره حاكي 
از آن است كه تنها هفت باش��گاه از 20 باش��گاه ليگ برتر انگليس بيش از 50 درصد بازيكنان شان 
واكسينه شده اند. آماري كه واكنش جالب توجه كلوپ، سرمربي 5۴ ساله ليورپول را به دنبال داشت: 
»من واكسن زدم، نه فقط براي محافظت از خودم، بلكه به خاطر همه اطرافيانم اين كار را انجام دادم، 
چون برايم خيلي مهم است كه خودم و اطرافيانم در سلامت باشيم. خوشبختانه 99 درصد بازيكنان 
ليورپول واكسينه شده اند و مجبور نيستيم كسي را براي اين كار متقاعد كنيم. متأسفانه افرادي كه 
واكسن نمي زنند نه فقط خود بلكه زندگي سايرين را نيز به خطر مي اندازند، چراكه واكسن نزدن مثل 

رانندگي در حالت مستي است. واكسيناسيون محدوديت آزادي نيست.«

ت��داوم ناكامي هاي بارس��لونا 
اشرف رامين
      بازتاب

مدت هاست كه آبي و اناري ها را 
با بحراني ج��دي روبه رو كرده 
اس��ت. با اينك��ه رئي��س باش��گاه قب��ل از ديدار حس��اس با 
اتلتيكومادريد حمايتش را از رونالد كومان اعلام كرد تا شايد 
از اين طريق روحيه سرمربي و شاگردانش بالا برود، اما باخت 
2 بر صفر در ورزشگاه واندا متروپوليتانو تير خلاصي بود بر پيكر 
بي جان بارسا. در اين بازي خارج از خانه گل دوم راه راه پوشان 
مادريدي را لوئيز س��وارزي به ثمر رساند كه در فصل تابستان 
مجبور به ترك نيوكمپ شده بود. اين دومين باخت كاتالان ها 
پس از شكس��ت در ليگ قهرمانان بود. تي��م كومان در طول 
90دقيقه بازي فقط يك موقعيت گل داش��ت كه آن هم هدر 
رفت. بعد از انجام هفت بازي در فصل جديد لاليگا بارسا فقط 
12 امتياز كسب كرده و اين براي يكي از دو قطب اصلي فوتبال 
اس��پانيا، يعني فاجعه! علاوه ب��ر اين كاتالان ها ه��ر دو بازي 

اروپايي شان را نيز به حريفان واگذار كرده اند و شانس شان براي 
صعود به مرحله حذفي ليگ قهرمانان به حداقل رسيده است. 
لاپورتا قبل از بازي با اتلتيكو خبر ابقاي س��رمربي بارسلونا را 
اعلام كرد تا كومان به رغم تم��ام انتقادها و واكنش هاي منفي 
بعد از شكست مقابل حريف مادريدي از آينده اش صحبت كند: 
»از نتيجه غمگينم و فك��ر مي كنم در مقاطع��ي از بازي برتر 
بوديم. براي پيروزي بر اتلتيكو بايد بس��يار بهتر از اينها بازي 
كرد، به خص��وص در ميانه ميدان كه قدرت ش��ان آنجا نهفته 
است. بايد بازي را بيشتر باز مي كرديم، ولي نتوانستيم. با لاپورتا 
تلفني حرف زديم و همه چي��ز خوب پيش رفت. حمايت هاي 
رئيس باشگاه مي توانست زودتر از اينها انجام شود ولي در هر 
صورت بايد از حرف هاي او و آسودگي خاطري كه به ما داد ياد 
كنيم. در بارس��ا هميش��ه نتايج تعيين كننده  اس��ت. پس از 
فيفادي، س��ه بازي خانگ��ي داريم و بايد هم��ه را ببريم. همه 

تلاشمان را مي كنيم تا به اين هدف برسيم.«

 باخت به اتلتيكو با شليك سوارز
 كومان از آينده حرف زد

تير خلاص قاتل بر پيكر بارساي بي جان

ط��ي هفته ه��اي قب��ل ب��ه دليل 
شميم رضوان

    چهره
درخشش هاي اين فصل در تركيب 
اصلي پورت��و چ��ه در پريميرليگ 
پرتغال و چه ليگ قهرمانان اروپا كه با گلزني به ليورپول همراه بود در 
صدر اخبار و مورد تمجيد قرار داش��ت و حالا به دلي��ل اخراج برابر 
پاكوش دي فريرا در ش��بي كه حتي يك ش��وت هم به چارچوب 
دروازه حريف نداشت تا سهمش در پيروزي پورتو در هفته 
هش��تم تنها تأثيرگذاري روي گل اول تيمش باشد. اما 
تلخي شبي كه طارمي برخلاف هفته هاي قبل عملكرد 
متوسطي داشت با تصميم داور كه معتقد به تمارض او بود 
و دريافت كارت زرد دوم و محروم شدن از بازي هفته آينده 
به واسطه اخرج از زمين بازي تكميل شد. اخراج ملي پوش 
ايراني پورتو لحظات پاياني بازي اين تيم را جنجالي كرد، 
اما نه درگيري با بازيكن حريف و نه كلنجار رفتن با داور 
تأثي��ري در تصميمي كه براي او گرفته ش��ده بود، 
نداشت. با وجود اين سرجيو كونسيسائو، سرمربي 
تيم پورتو در خصوص صحنه اي كه مي توانست 
پنالتي باشد، اما به اخراج بازيكنش انجاميد، 
گفت كه حرف طارمي را باور دارد: »خودم 
صحنه را نديدم، ام��ا طارمي گفت كه با 
بازيكن حري��ف برخورد داش��ته و من 

بازيكنم را باور دارم.«

 بازتاب تاريخ سازي هندبال بانوان ايران 
IHF در

صعود تيم ملي هندبال بانوان ايران به مسابقات جهانی، تعريف و تمجيد 
سايت فدراسيون جهاني اين رش��ته را به همراه داشت. IHF با تأكيد بر 
عملكرد تاريخي بانوان هندباليست كشورمان نوشت: »21 سپتامبر 2021 
در تاريخ هندبال ايران ثبت مي شود، زيرا روزي بود كه تيم ملي زنان ايران با 
غلبه بر سوريه در پنجمين بازي گروهي مقدماتي خود در مسابقات قهرماني 
آسيا براي اولين بار صعود خود را به مسابقات قهرماني زنان جهان قطعي 
كرد. پس از غلبه بر اردن ميزبان، ايران مي دانس��ت كه با پيروزي مقابل 
سوريه هم راهي نيمه نهايي خواهد شد و هم با آن يكي از پنج بليت مستقيم 
مسابقات قهرماني زنان جهان 2021 در اسپانيا را كسب مي كند. در عرض 
يك دقيقه از آغاز بازي با سوريه، ضربه الناز قاسمي، بازيكن هندبال تيم 
آنادولي اسپور كوليبا در س��وپرليگ تركيه به گل تبديل شد و خيال تيم 
را با اولين گل آسوده كرد. ۶0 دقيقه بعد، رؤيا نوروزي سومين گل خود را 
به ثمر رساند تا تيم با نتيجه 38 بر 19 پيروز شود. پس از اين پيروزي كار 
مهم انجام شده بود. متأس��فانه پروتكل هاي كوويد 19 باعث شد رزمگر، 
سرمربي ايران و كمك مربيان تيم، شافعيان و خديجه قانع روي نيمكت 
حضور نداشته باشند تا شخصاً شاهد تاريخ سازی ملی پوشان ايران باشند. 
در حالي كه شافعيان و قانع توانستند پس از قهرماني به خانه بازگردند، اما 
رزمگر هنوز در بيمارستاني در اردن است. پس از آن ناهيد مقبول سرپرست 
و فاطمه جعفري دربندي فيزيوتراپ تيم براي چهار بازي باقي مانده از هفت 
بازي رقابت هاي آسيايي روي نيمكت نشستند. روحيه تيمي بانوان ايران در 
طول رقابت هاي قهرماني آسيا در بازي سخت مرحله مقدماتي مقابل ژاپن 
كه استعدادهاي فراوان و تجربه بازي هاي المپيك اخير را دارد مشهود بود، 
طوري كه ايران تنها با سه امتياز اختلاف )20 بر 23( به ژاپن باخت. پيروزي 
برابر سوريه، ايران را به چهار تيم پاياني رس��اند، جايي كه آنها بايد با كره 
جنوبي ديدار مي كردند. ايران ۴۶ بر 21 برابر قهرمان نهايي اين دوره شكست 
خورد. تنها چيزي كه باقي ماند هفتمين و آخرين بازي آنها در مسابقات 
قهرماني بود، يعني بازي براي مدال برنز مقابل قزاقس��تان باتجربه. اما در 

نهايت ايران با نتيجه نزديك 38 بر 33 شكست خورد و چهارم شد.«
آقاي عزيزي خادم مقصران اصلي * سايت فدراسيون جهانی هندبال

ويلموتس گيت را فراموش نكنيد
بدون هيچ شكي بزرگ ترين حاشيه امروز فوتبال ايران رأي پرونده مارك 
ويلموتس و اعلام نتيجه آن اس��ت. پرونده اي كه حاصل س��وءمديريت 
و بي تدبيري حاكم بر فدراس��يون فوتبال بود. مديراني كه به رغم برخي 
سروصداهای به راه افتاده از سوي نهادهاي نظارتي و حتي مجلس براي 
برخورد با آنها، اين روزها با خيال راحت و بدون كوچك ترين نگراني فقط 

نظاره گر افتضاحي هستند كه به بار آورده اند. 
حالا همه منتظر رسيدن هفتم آبان ماه هستيم، روزي كه قرار است رأي 
نهايي صادر شود. سابقه تاريخي فوتبال ايران در چنين پرونده هايي نشان 
مي دهد كه پيروزي با ما نخواهد بود و اتفاق��اً وقتي صحبت از تلاش براي 
احقاق حق و جلوگيري از تضييع بيت المال و پول مردم مي شود بايد بيشتر 
از هميش��ه نگران بود، چراكه آن اتفاقی كه م��ا می خواهيم نخواهد افتاد. 
فدراسيون فوتبال با مديريت جديد خود وارث اين پرونده ننگين است و بايد 
آن را به گونه اي فيصله دهد كه كمترين ضرر و زيان متوجه فوتبال ايران و 
صدالبته بيت المال شود. عزيزي خادم با علم به اين موضوع است كه مي گويد: 
»اميدواريم حقي از فوتبال كشور در اين پرونده ضايع نشود. در حال سبك 
كردن بارها هستيم و اميدواريم اين  بار سنگين تر نشود. به دليل اينكه اين پول 
براي دختران، آقايان، داوران و ساير حوزه هاي فوتبال كشور است، ريال به 
ريالش براي ساخت فوتبال ملي است. از تمام پتانسيل هايمان در اين مسير 
استفاده كرديم. من به  عنوان مسئول فدراسيون فوتبال قطعاً در اين حوزه اگر 
قرار باشد حقي از فوتبال ما ضايع شود، به شخصه كوتاه نخواهم آمد و اجازه 
نمی دهم هر شخصي به فوتبال آسيب بزند، اگر قرار باشد اين اتفاق بيفتد و 
كسي پاسخگو نباشد، نه مصالح ملي است و نه انساني و نه حرفه اي. ما قطعاً 

تصميمات لازم و جدي را در اين  باره اتخاذ خواهيم كرد.«
حرف هاي رئيس فدراسيون فوتبال كاملاً درست است، اما جاي يك سؤال بزرگ 
در ميان حرف هاي او باقي مي ماند و آن اينكه چرا عزيزي خادم در حرف هايش 
هيچ اشاره اي به مسببان اصلي اين اتفاق تلخ و اين قرارداد شوم و ناميمون نكرده 
است. عزيزي خادم درست مي گويد؛ ريال به ريال اين پول حق مسلم فوتبال 
ايران است، اما بايد به اين نكته هم اشاره مي كرد كه اين پول بايد از جيب مسببان 
اصلي آن پرداخت شود. اينكه تلاش ش��ود اين ضرر بزرگ به حداقل ممكن 
كاهش پيدا كند، امر پسنديده اي است، اما نبايد با دلخوشي به اين موضوع باز 

هم به سمت بيت المال دست دراز كرد و از جيب مردم مايه گذاشت. 
عزيزي خادم مي گويد كوتاه نخواهد آمد، اما اولين قدم در اين راه گرفتن يقه 
همان كساني است كه اين ضرر و زيان بزرگ را به فوتبال ايران تحميل كرده اند. 
رئيس فدراسيون فوتبال در كنار تلاش��ي كه براي احقاق حق ايران در اين 
پرونده انجام مي دهد بايد باز هم مراجع ذي صلاح را در اين خصوص حساس 
كند و باز هم پاي خاطيان اصلي پرونده ويلموتس را به اين ماجرا باز كند تا آنها 

مجبور باشند تاوان اشتباه بزرگ و جبران ناپذير خود را پس دهند. 
ترديدي نيست چنانچه اين مسئله با قدرت اجرا شود و مسببان اصلي ماجراي 
ويلموتس هزينه سوء مديريت خود را از جيب بپردازند، آنگاه ديگر هيچ كس 
به خود اجازه نمي دهد اينگونه با خيال راحت با آبروي ايران بازي كند و پول 
مردم را به باد بدهد. تلاش ها بايد انجام شود، اما هرگز نبايد از مقصران اصلي 
اين ماجرا گذشت. آنها بايد پاسخگوي اشتباهات جبران ناپذير خود تا آخرين 
مرحله اين پرونده حساس باشند. از مهدي تاج رئيس وقت فدراسيون فوتبال 
گرفته تا مسعود سلطاني فر وزير ورزش، فراموش نكنيد كه همين مهدي تاج 
بارها و بارها در مقابل رسانه ها از قرارداد ويلموتس به عنوان يك قرارداد خوب 
و يك سند افتخار براي خود نام مي برد و وزير هم حمايت كاملي از او داشت.


